

Title (en)

Locking mechanism for safes or safe-doors or similar.

Title (de)

Riegelwerk für Wertschrank- oder Tresortüre oder dergleichen.

Title (fr)

Système de verrouillage pour des coffres-forts ou des portes de sécurité ou semblable.

Publication

EP 0426957 A2 19910515 (DE)

Application

EP 90115560 A 19900814

Priority

DE 3935990 A 19891028

Abstract (en)

A bolt unit (1) has a main drive, for example formed by an electric motor (8), for rotating blocking discs (7) out of a closing position into an opening position, in which blocking rails (11) cooperating with these blocking discs (7) can be displaced, together with the bolts (3), into the open position. There is additionally a key lock (13), by means of which the blocking rails (11) can be deflected or lifted until they can slide past the blocking discs (7) during the actuation of the bolt unit (1) when the bolts (3) are retracted, that is to say unlocking remains possible even when the blocking rails (11) are in the blocking position and their drive motor (8) is disturbed. By means of an additional lock (28), the blocking rails (11) can also be retained in the closing position, even when the blocking discs (11) are in the open position and their electrical drive has failed in this position. A bolt unit (1) can consequently be controlled remotely via its main drive, that is to say the various blocking devices can be released by remote control, after which the door is freed for opening. However, if this electric remote control fails, a possibility of mechanical actuation is available both for opening and for closing the door. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Riegelwerk (1) hat einen beispielsweise durch einen Elektromotor (8) gebildeten Hauptantrieb für das Verdrehen von Sperrscheiben (7) aus einer Schließ- in eine Öffnungslage, in welcher mit diesen Sperrscheiben (7) zusammenwirkende Sperrschielen (11) zusammen mit den Riegeln (3) in Offenposition verschoben werden können. Zusätzlich ist ein Schlüsselschloß (13) vorgesehen, womit die Sperrschielen (11) soweit ausgelenkt oder angehoben werden können, daß sie bei der Betätigung des Riegelwerkes (1) beim Zurückziehen der Riegel (3) an den Sperrscheiben (7) vorbeigleiten können, also eine Entriegelung auch dann möglich bleibt, wenn die Sperrschielen (11) in Sperrposition stehen und ihr Antriebsmotor (8) gestört ist. Durch eine zusätzliche Verriegelung (28) können die Sperrschielen (11) außerdem in Schließposition arretiert werden, selbst wenn die Sperrscheiben (11) in Offenposition sind und ihr elektrischer Antrieb in dieser Lage ausgefallen ist. Somit kann ein Riegelwerk (1) über seinen Haupt-Antrieb fernbedient werden, d.h. die verschiedenen Sperren können durch Fernbedienung gelöst werden, wonach die Tür zum Öffnen freigegeben ist. Fällt jedoch diese elektrische Fernbedienung aus, steht eine mechanische Betätigungs möglichkeit sowohl für das Öffnen als auch für das Verschließen der Tür zur Verfügung.

IPC 1-7

E05G 1/04

IPC 8 full level

E05B 65/00 (2006.01); **E05G 1/04** (2006.01); **E05B 47/00** (2006.01); **E05B 47/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

E05B 47/0012 (2013.01); **E05B 47/0607** (2013.01); **E05B 65/0075** (2013.01); **E05B 2047/0016** (2013.01); **E05B 2047/002** (2013.01);
E05B 2047/0026 (2013.01)

Cited by

CN110206449A

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE FR LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0426957 A2 19910515; EP 0426957 A3 19911113; EP 0426957 B1 19940105; DE 3935990 A1 19910502; DE 3935990 C2 19920611;
DE 59004127 D1 19940217

DOCDB simple family (application)

EP 90115560 A 19900814; DE 3935990 A 19891028; DE 59004127 T 19900814